
PROTOKÓŁ Nr XXI/2008 
 

 

z XXI/2008Sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 12 grudnia 2008r.. 

 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej o godzinie 10
00 

, a zakończyła się o 

godzinie 16
00 

 

Sesji przewodniczył Pan Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

 

W sesji brało udział 15 radnych, co stanowi 100 %, wójt gminy i 3 pracowników urzędu 

gminy. 

 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Otwarcie obrad XXI sesji Rady Gminy – stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał. 

4. Uchwalenie budżetu gminy na 2009 rok. 

5. Informacja o pracy wójta między sesjami. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie obrad XXI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

 

 

 

Ad. 1  

 

XXI sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył, powitał zebranych pan Zbigniew 

Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Odczytał porządek obrad. 

Zapytał, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zaproponowała zmianę porządku obrad tj. dodanie punktu „ Analiza celowości inwestycji 

planowanych w Łążynie – budowa sali gimnastycznej oraz świetlico-remizy” 

 

Radni jednogłośnie zaakceptowali propozycję Pani Małgorzaty Kutnik. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przedstawił porządek obrad po zgłoszonej zmianie. 

 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Otwarcie obrad XXI sesji Rady Gminy – stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

3. Analiza celowości inwestycji planowanych w Łążynie – budowa sali gimnastycznej 

oraz świetlico-remizy. 

4. Podjęcie uchwał. 
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5. Uchwalenie budżetu gminy na 2009 rok. 

6. Informacja o pracy wójta między sesjami. 

7. Wolne wnioski i zapytania. 

8. Zakończenie obrad XXI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

 

 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

 

 

Ad. 3 

 

Zbigniew Drewnowski - – przewodniczący Rady Gminy 

Zapoznał radnych z pismem Społecznego Komitetu przy Szkole Podstawowej w Łążynie oraz 

Rady Sołeckiej w Zaroślu Cienkim. 

 

Mateusz Mięsikowski – radny 

Wyjaśnił zebranym,  że znaczna część mieszkańców była „za” przeprowadzeniem tzw. 

referendum, wynik miał służyć tylko do celów orientacyjnych. Oficjalny protokół sporządził 

Pan Pawlikowski, który również był w komisji liczącej głosy więc mógł reagować na 

ewentualne fałszowanie wyników. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

W związku z rejonizacją szkół, mieszkańcy wsi Zarośle Cienkie powinni również się 

wypowiedzieć na temat budowy sali gimnastycznej czy remizo-świetlicy. 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Zauważył, że na budowę sali gimnastycznej otrzyma Gmina dofinansowanie, a na remizo-

świetlice nie. Jako nauczyciel jest za budową sali gimnastycznej. 

 

Tadeusz Smarz - wójt 

Na zebraniu wiejskim w Łążynie przedstawił dwie propozycje inwestycji budowy sali 

gimnastycznej oraz budowy świetlico-remizy, z prośbą o wypowiedzenie się mieszkańców, 

którą inwestycje chcieliby zrealizować we wsi.  

 

Andrzej Pyzik – radny  

Poprosił o udzielenie głosu zebranym mieszkańcom wsi Łążyn. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący rady Gminy 

Poinformował, że mieszkańcy będą mogli się wypowiedzieć w punkcie 7 porządku obrad – 

wolne wnioski i zapytania, a Wójt wykonuje postanowienia Rady Gminy. 

 

Teresa Balicka – radna 

Poprosiła o udzielenie głosu Rzecznikowi Praw Dziecka. 

 

Rada Gminy jednogłośnie udzieliła głosu Panu Tomaszowi Kłos - Rzecznikowi Praw 

Dziecka. 

 

Tomasz Kłos - Rzecznikowi Praw Dziecka 

Zaapelował, aby Radni wybrali to co dla dzieci najlepsze czyli salę gimnastyczną. 
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Ad.  4 

 

Rafał Żelazek –wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały  Nr XXI/116/2008  

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXI/116/2008 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  

 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały Nr XXI/117/2008 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła większością głosów – 10 „za”, 5 „wstrzymujących”  

Uchwałę Nr XXI/117/2008 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały Nr XXI/118/2008 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła większością głosów – 13 „za”, 2 „wstrzymujących” 

Uchwałę Nr XXI/118/2008 

w sprawie określenia ceny sprzedaży 1m
3 

wody oraz ceny za odprowadzenie 1m
3 

ścieków 

 

 

Rafał Żelazek –wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały Nr XXI/119/2008 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr XXI/119/2008 

w sprawie przystąpienia Gminy Zławieś Wielka do Stowarzyszenia Lokalna Grupa 

Działania „Podgrodzie Toruńskie” 

 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Omówiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia kredytu 

długoterminowego. 

 

Przewodniczący Radny Gminy zapytał, czy są pytania związane z omówionym projektem 

uchwały. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr XXI/120/2008 Rady Gminy 

Zławieś Wielka z dnia 12 grudnia 2008 roku w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia kredytu 

długoterminowego. 
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Zapytał kto jest za podjęciem uchwały. 

  

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr XXI/120/2008 

sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia kredytu długoterminowego 

 

 

Justyna Skwarek – Skarbnik gminy 

Omówiła  projekt Uchwały Nr XXI/121/2008 zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2008 rok. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała co dokładnie kryje się pod opisem gospodarka nieruchomościami oraz zwiększona  

kwota w podatku rolnym wynika z niedoszacowania . 

 

Justyna Skwarek – Skarbnik gminy 

Wyjaśniła, że w podatku rolny nastąpiły spłaty zaległości oraz niedoszacowanie środków, 

natomiast w gospodarce nieruchomościami ujęto wpływy ze sprzedaży mieszkań w 

Rzęczkowie. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Z czego wynika zmniejszenie kwoty na wykonanie oświetlenia ulicznego. 

 

Justyna Skwarek – Skarbnik gminy 

Zadania planowane zostały wykonane, a zmniejszamy kwotę na to zadanie w związku z 

niedoszacowaniem. 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXI/121/2008 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2008 rok 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Omówił projekt uchwały w sprawie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Zławieś Wielka. 

 

Hanna Czajkowska – projektantka studium  

Wyjaśniła, że załącznik do uchwały stanowi wykaz negatywnie rozpatrzonych wniosków. 

Część z nich jest uwzględniona w części. 

 

Krystyna Rębacz - radna 

Zapytała dlaczego działki w Górsku koło jeziora są rozpatrzone negatywnie. 

 

Hanna Czajkowska – projektantka studium 

Wyjaśniła radnym, iż te tereny należą do krajobrazów cennych przyrodniczo. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała dlaczego działki w Gutowie zostały rozpatrzone negatywnie. 

 

 



 5 

Hanna Czajkowska – projektantka studium 

Wyjaśniła zebranym, że wnioski można było składać do 23 sierpnia br. /sobota/, w związku z 

tym wnioski przyjmowane były do 25 sierpnia br. Przypomniała radnym, że bardzo duży 

obszar został już włączony do terenów budowlanych. W związku z powyższym gmina będzie 

musiała uzbroić te tereny na co musi być przygotowana także finansowo. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał pismo Pana Witkowskiego w sprawie działki nr 39/5 w Czarnym Błocie. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Zauważył, że działki Pana Witkowskiego nie ma wykazie wniosków nieuwzględnionych. 

 

Hanna Czajkowska – projektantka studium 

Pokazała na mapie w jakiej części jest uwzględniony oraz wskazała pod jakim numerem 

znajduje się omawiany wniosek. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Poprosił o udzielenie głosu Panu Witkowskiemu. 

 

Rada Gminy udzieliła głosu Panu Witkowskiemu. 

 

Dariusz Witkowski – zainteresowany obradami sesji 

Powiadomił Radnych, iż będzie się odwoływał od sposobu rozpatrzenia jego wniosku oraz 

wnioskuje o przełożenie tego projektu chwały na kolejne posiedzenie Rady Gminy. 

 

Hanna Czajkowska – projektantka studium 

Poinformowała radnych i zainteresowanego, że na tym etapie nie może odwoływać od 

sposobu załatwienia jego wniosku. Projektując studium bazuje na materiałach ekspertów i nie 

może działać przeciwko prawu. 

 

W dalszej części dyskusji Radna Krystyna Rębacz wnioskowała o przeniesienie tej uchwały 

na inny termin, proponując ponowne przeanalizowanie wniosków nieuwzględnionych. 

 

Rada Gminy większością głosów (8 „za”) przyjęła wniosek radnej Rębacz. 

 

 

 

Ad. 5 

 

 

Justyna Skwarek – Skarbnik gminy 

Omówiła projekt Uchwały Nr XXI/122/2008 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Zławieś 

Wielka na rok 2009 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Poprosiła o zabezpieczenie środków w projekcie budżetu środków na budowę oczyszczalni 

przyzagrodowych. 
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Andrzej Pyzik – radny 

Poprosił o wyjaśnienie budowy sieci wod.-kan. w Przysieku, której nie było planach 

długoterminowych  zwracając uwagę na potrzeby dawnych mieszkańców  

 

Tadeusz Smarz - wójt 

Zauważył, że budowa sieci wod-kan na tym odcinku jest uzasadniana i potrzebna z uwagi na 

rozpoczynające się budowy. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Wnioskował o zmianę w budżecie i przeznaczenie tych środków na inne cele. 

 

Małgorzata Kutnik - radna 

Zaproponowała, że z kwoty przeznaczonej na budowę sieci wod-kan w Toporzysku można 

zabezpieczyć środki na budowę oczyszczalni przyzagrodowych, budowę świetlico-remizy i 

sali gimnastycznej w Łążynie. 

Złożyła wniosek o zabezpieczenie części środków z sieci wod-kan Toporzysko na sieć kan. w 

Pędzewie. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał co stało się ze środkami na sieć wod-kan w Górsku k/Leśniczanki. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Pieniądze te pokryły część deficytu. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Zapytał gdzie będą budowane chodniki i oświetlenie uliczne. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Odpowiadając na pytanie radnego wyszczególnił: 

 budowę chodników w: 

 Rozgarty – Przysiek, 

 Przysiek (od drogi nr 80) do szkoły, 

 Siemoń, 

 Zławieś Wielka, ul. Prosta, 

 Rozgarty  (od drogi nr 80) do ul. Kwiatowej – w planach. 

budowę oświetlenia w: 

 Zławieś Mała, ul. Klonowa, 

 Czarne Błoto, 

 Rozgarty, ul. Długa, 

 Czarnowo, ul. Ogrodowa, 

 Zarośle Cienkie. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Poprosił o zabezpieczenie środków finansowych na budowę chodnika i przejścia dla pieszych 

w Czarnowie koło szkoły. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Zleciliśmy wykonanie dokumentacji technicznej na to zadanie i jest to już wykonane, 

natomiast GDDKiA miała zająć się budową chodnika. 
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Małgorzata Kutnik - radna 

Zauważyła, że inne gminy mają mniejsze koszty wykonania boisk sportowych ORLIK. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Poinformował zebranych, że projekt boiska jest większy niż 30 ar. 

 

Teresa Balicka -radna 

Wnioskowała o budowę sali gimnastycznej i remizo-świetlicy we wsi Łążyn. Środki na 

wykonanie tych zadań proponuje zgromadzić z kredytów, dotacji od Marszałka Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego (1/3 inwestycji budowy sali gimnastycznej) oraz z innych inwestycji. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Przypomniał zebranym, że dotacje otrzymuje się po realizacji zadania. 

 

Małgorzata Kutnik - radna 

Wnioskowała o wykreślenie budowy świetlico-remizy na 2009 rok w zamian za budowę sali 

gimnastycznej, zaczęcie budowy świetlicy (np. rozbiórka obecnej) w  2009r., a dokończenie 

w roku 2010 oraz budowę sieci kanalizacyjnej w Pędzewie. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Wnioskuje o wykreślenia zadania budowy sieci wod-kan w Przysieku, a środkami 

zgromadzonymi na ten cel proponuje zmniejszenie deficytu. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Po przerwie omówił zmiany jakich dokonano w projekcie budżetu gminy Zławieś Wielka na 

rok 2009. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Podtrzymuje swój wniosek o wykreślenie budowy sieci wod-kan w Przysieku. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poddał pod głosowanie wniosek radnego Pyzik. 

 

Rada Gminy większością głosów (4 „za”, 11 przeciw) odrzuciła wniosek o wykreślenie 

realizacji zadania – budowa sieci wod-kan w Przysieku. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Odczytał pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej projektu budżetu 

Gminy Zławieś Wielka na rok 2009. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt Uchwały Nr XXI/122/2008 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła większością głosów – 14 „za”, 1 wstrzymującym  

Uchwałę Nr XXI/122/2008 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Zławieś Wielka na rok 2009 

 

 

 

 



 8 

Ad. 6 

Tadeusz Smarz – wójt  

Przedstawił informację o pracy między sesjami.  

 

Ad. 7 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił Radnych o złożenie poprawek do oświadczeń majątkowych oraz zapytał jakie są 

ustalenie odnośnie ich dyżurów. 

 

Bogusław Ziółkowski – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Łążynie 

Podziękował za ujęcie sali gimnastycznej w budżecie na rok 2009. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Poprosiła o wyszczególnienie w zaproszeniach na sesję jakie uchwały będą podejmowane.  

Zapytała o ścieżkę rowerową Toruń – Bydgoszcz oraz drogę dojazdową do Pani 

Gawarkiewicz. 

 

Władysława Łuczak – sołtys sołectwa Złwieś Wielka 

Poprosiła o założenie oświetlenia na ulicach Gajowej, Wspólnej, Zachodniej w Złejwsi 

Wielkiej. 

 

Stanisław Składanek - zainteresowany obradami sesji 

Zaproponował budowę chodnika za środki uzyskane ze sprzedaży gruntów w Czarnowie. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Zapytał o wyniki zadymiania w Przysieku oraz zaproponował, żeby komisja ds. 

obywatelskich zajęła się problemem przystanku na ul. Młodzieżowej w Górsku. 

 

Zenon Podgórski - radny 

Poprosił o ustawienie oświetlenia na ul. Markiewicza w Górsku (od p. Arseniuka do drogi nr 

80) oraz o dostarczenie kamienia na ul. Bażantowi w Górsku. 

 

Mirosław Kostemski – sołtys sołectwa Zarośle Cienkie 

Poprosił o montaż lampy koło Pana Barczyńskiego w Zaroślu Cienkim 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Kolejno odpowiadał na zadawane pytania. 

Poinformował zebranych, że inicjatywę budowy ścieżki rowerowej Bydgoszcz-Toruń przejął 

Starosta i na ten temat ma odbyć się spotkanie 15 grudnia. 

Budowa oświetlenia ulicznego będzie realizowana w miarę możliwości finansowych. 

Pieniądze ze sprzedaży gruntów w Czarnowie zostały włączone do budżetu gminy, a 1/3 

kwoty ze sprzedaży została przeznaczona na remont szkoły w Czarnowie. 

Odnośnie drogi dojazdowej do p. Gawarkiewicz jesteśmy w trakcie prac geodezyjnych, a p. 

Witkowski nie zgadza się na wykup jego gruntów. 

Sprawą przystanku autobusowego w Górsku na ul. Młodzieżowej zajmowali się również p. 

Dyrektor, Kuratorium Oświaty, a jeśli ktoś posiada orzeczenie o niepełnosprawności to będzie 

dowożony indywidualnie. 

W trakcie przeprowadzonej kontroli zadymiania 3 osoby były podłączone do sieci. 
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Henryk Lizak – radny 

Zauważył problem zwężania dróg np. za p. Walkowiakiem – poprosił o kontrolę stawiania 

ogrodzeń. 

 

Zenon Podgórski - radny 

Zapytał czyją własnością jest droga p. Lewandowscy – p. Korol 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Geodeta ustalił, że droga jest własnością p. Lewandowskich. 

 

 

Ad. 8 

Zbigniew Drewnowski  - przewodniczący Rady Gminy 

O godz. 16
00 

zakończył obrady XXI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

 

 

                                                                                               Przewodniczący Rady Gminy 

 

 

                                                                                                    Zbigniew Drewnowski 

 

Protokółowała:  

A. Pytel 


